



# النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

15 ايار (مايو) 2025

## TRADE VOLUME BETWEEN THE GULF STATES AND THE UNITED STATES EXCEEDS \$120 BILLION IN 2024

Saudi Crown Prince and Prime Minister Mohammed bin Salman bin Abdul-Aziz Al Saud revealed during the opening of the Gulf-US Summit in Riyadh that "the Gulf Cooperation Council (GCC) countries emphasize their economic partnership with the United States."

The Saudi Crown Prince emphasized that "the United States is a major trading partner, as the volume of trade between the GCC states and the United States in 2024 reached nearly \$120 billion."

He said, "Our meeting with President Donald Trump is an extension of the historical relationship and strategic partnership between our countries and the United States, which has grown and developed over the past decades to become a model for joint cooperation. This summit reflects our commitment to collective action to strengthen our relations and expand and develop our strategic partnerships to meet the aspirations of our countries and peoples."

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## حجم التبادل التجاري بين دول الخليج والولايات المتحدة تجاوز 120 مليار دولار في 2024

كشف ولي العهد رئيس مجلس الوزراء السعودي الأمير محمد بن سلمان بن عبدالعزيز آل سعود، خلال افتتاح أعمال القمة الخليجية - الأميركية في الرياض، عن أن "دول مجلس التعاون تؤكد على الشراكة الاقتصادية مع أميركا"

وشدد ولي العهد السعودي، على أن "الولايات المتحدة هي شريك تجاري أساسي، حيث بلغ حجم التبادل التجاري بين دول مجلس التعاون والولايات المتحدة في العام 2024 المنصرم قرابة 120 مليار دولار".

وقال: يأتي اجتماعنا بالرئيس دونالد ترامب امتداداً للعلاقة التاريخية والشراكة

الاستراتيجية بين دولنا والولايات المتحدة الأميركية التي نمت وتطورت خلال العقود الماضية لتصبح نموذجاً للتعاون المشترك، وتعكس هذه القمة حرصنا على العمل الجماعي لتعزيز علاقاتنا وتوسيع شراكاتنا الاستراتيجية وتطويرها لتبني تطلعات دولنا وشعبنا".

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## FOREIGN INVESTMENT IN TUNISIA GROWS BY 26 PERCENT

Foreign investment in Tunisia grew by 26 percent during the first quarter of this year, driven by increased direct investment in the manufacturing sector. Figures released by the Foreign Investment Promotion Agency (Agence Fédération Internationale de Promotion de l'Investissement Foreigne, AFI) showed that Tunisia achieved foreign investments worth approximately 731 million dinars (\$231 million) during the first three months of 2025, compared to 597.5 million dinars during the same period last year, an increase of 26 percent.

The same data showed that foreign direct investment in the manufacturing sector led the investment growth, accounting for 45 percent of investments, compared to 39 percent in the energy sector and 15 percent in the services sector. Foreign investment in the agricultural sector did not exceed 1 percent.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



## نمو الاستثمارات الأجنبية في تونس 26 في المئة

سجلت الاستثمارات الأجنبية في تونس، خلال الربع الأول من العام الحالي، نمواً بنسبة 26 في المئة مدفوعاً بزيادة الاستثمار المباشر في قطاع الصناعات المعملية. وأظهرت الأرقام الصادرة عن وكالة النهوض بالاستثمار الأجنبي، تحقيق تونس خلال الأشهر الثلاثة الأولى من سنة 2025 استثمارات خارجية بقيمة 731 نحو مليون دينار (231 مليون دولار) مقابل 597.5 مليون دينار خلال الفترة ذاتها من العام الماضي، أي بزيادة بلغت 26 في المئة.

وأظهرت البيانات ذاتها أن الاستثمارات الخارجية

المباشرة في قطاع الصناعات المعملية قادت نمو الاستثمار حيث استأثر القطاع بـ45 في المئة من الاستثمارات مقابل 39 في المئة في قطاع الطاقة و15 في المئة في قطاع الخدمات. بينما لم تتجاوز الاستثمارات الخارجية الموجهة للقطاع الزراعي 1 في المئة.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

## INFLATION IN SAUDI ARABIA STABILIZES AT 2.3 PERCENT

The inflation rate in Saudi Arabia stabilized at 2.3 percent in April, compared to April 2024, marking the second consecutive month of steady growth.

According to data from the General Authority for Statistics in Saudi Arabia, the 2.3 percent increase in inflation last month was primarily due to a 6.8 percent rise in housing, water, electricity, gas, and fuel prices; a 2.2 percent rise in food and beverage prices; and a 3.5 percent rise in miscellaneous goods and personal services prices. Meanwhile, transportation prices declined by 1.0 percent.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## التضخم في السعودية يستقر عند 2.3 في المئة

استقر معدل التضخم في السعودية عند 2.3 في المئة خلال أبريل (نيسان) الماضي، مقارنة بشهر أبريل 2024، ليستقر للشهر الثاني على التوالي.

وبحسب بيانات الهيئة العامة للإحصاء في السعودية، فإن ارتفاع التضخم 2.3 في المئة الشهر الماضي، يعود بشكل رئيس إلى ارتفاع أسعار قسم السكن والمياه والكهرباء والغاز والوقود بنسبة 6.8 في المئة، وأسعار قسم الأغذية والمشروبات بنسبة 2.2 في المئة، وأسعار قسم السلع والخدمات الشخصية المتنوعة بنسبة 3.5 في المئة، وفي المقابل انخفضت أسعار قسم النقل بنسبة 1.0 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## أسعار النفط تتراجع بأكثر من دولار وسط تفاؤل بهجمات أوهيكا وإيران

### US-IRAN TALKS

Oil prices fell by more than a dollar during trading on Thursday amid expectations of a possible nuclear agreement between the United States and Iran. Meanwhile, a surprise increase in US crude oil inventories last week heightened investor concerns about oversupply. Brent crude futures fell \$1.49, or 2.3 percent, to \$64.60 a barrel. US West Texas Intermediate (WTI) crude futures fell \$1.46, or 2.3 percent, to \$61.69. Both crudes fell by about 0.8 percent on Wednesday.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



انخفضت أسعار النفط بأكثر من دولار خلال تعاملات اليوم الخميس وسط توقعات باتفاق نووي محتمل بين الولايات المتحدة الأميركية وإيران. في حين زاد الارتفاع المفاجئ في مخزونات النفط الخام الأميركية الأسبوع الماضي من مخاوف المستثمرين بشأن فائض الإمدادات.

وهبطت العقود الآجلة لخام برنت 1.49 دولار أو 2.3 في المئة إلى 64.60 دولار للبرميل. كما نزلت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 1.46 دولار أو 2.3 في المئة إلى 61.69 دولار. وكان انخفاض الخام بنحو 0.8 في المئة أمس الأربعاء.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## ASIA TOPS TRAVEL DESTINATIONS IN THE SUMMER OF 2025...

### EGYPT IS STRONGLY ENTERING THE RACE

New data from the Mastercard Institute for Economics reveals some surprises on the global travel map for summer 2025. Asian cities dominate the list of fastest-growing destinations, while Egypt boasts a notable presence with two coastal cities among the top 15 emerging summer destinations.

The Japanese capital, Tokyo, topped the list of fastest-growing destinations in flight bookings for summer 2025, followed by Osaka. Of the 15 emerging summer destinations, eight were Asian, including Shanghai, Beijing, Seoul, and Singapore, in addition to Nha Trang in Vietnam and Fukuoka in Japan. Paris, which ranked third, saw a relative decline in demand due to its hosting of the 2024 Summer Olympics, prompting some travelers to avoid crowds and high prices.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## آسيا تتصدر وجهات السفر في صيف 2025.. وهصر تدخل السباق بقوة

كشفت بيانات جديدة صادرة عن "معهد ماستركارد للاقتصاد" عن مفاجآت في خريطة السفر العالمية لصيف 2025، حيث هيمنت المدن الآسيوية على قائمة الوجهات الأسرع نمواً، بينما سجلت مصر حضوراً لافتاً بمدينتين ساحليتين ضمن أبرز 15 وجهة صيفية ناشئة.

وتصدرت العاصمة اليابانية طوكيو قائمة الوجهات الأكثر نمواً في حجوزات الطيران لصيف 2025، تليها أوساكا. ومن بين 15 وجهة صيفية ناشئة، جاءت 8 مدن آسيوية، منها شنغهاي وبكين وسول وسنغافورة، إضافة إلى نها ترانغ

في فيتنام وفوكوكا في اليابان. أما باريس، التي حلت ثالثة، فقد شهدت تراجعاً نسبياً في الأقبال بسبب استضافتها لدورة الألعاب الأولمبية الصيفية 2024، ما دفع بعض المسافرين لتجنب الزحام وارتفاع الأسعار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## GOLD RISES SLIGHTLY AS INVESTORS BUY AHEAD OF US DATA

Gold prices rose slightly on Thursday, as investors took advantage of lower prices after the yellow metal hit a one-month low in the previous session, while market participants awaited US Producer Price Index data for a clearer view of the economic outlook.

Spot gold rose 0.2 percent to \$3,183.20 per ounce. US gold futures fell 0.1 percent to \$3,185.60. In the previous session, spot gold fell to its lowest level since April 10 after Washington and Beijing agreed to significantly reduce tariffs and institute a 90-day temporary suspension, easing a potentially damaging trade war between the world's two largest economies.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



## ارتفاع طفيف للذهب مع إقبال المستثمرين على الشراء قبيل صدور بيانات أميركية

ارتفعت أسعار الذهب قليلاً، اليوم الخميس، مع استفادة المستثمرين من انخفاض الأسعار بعد أن سجل المعدن الأصفر أدنى مستوى له في شهر في الجلسة السابقة، بينما ينتظر المتعاملون في السوق بيانات مؤشر أسعار المنتجين الأميركي؛ لمعرفة اتجاه الاقتصاد بشكل أوضح.

وارتفع سعر الذهب الفوري بنسبة 0.2 في المئة ليصل إلى 3183.20 دولار للأونصة). وانخفضت العقود الآجلة للذهب الأميركي بنسبة 0.1 في

ال المئة لتصل إلى 3185.60 دولار. وفي الجلسة السابقة، انخفض سعر الذهب الفوري إلى أدنى مستوى له منذ 10 أبريل (نيسان) بعد أن اتفقت واشنطن وبكين على خفض الرسوم الجمركية بشكل كبير، واعتمداً وفقاً مؤقتاً لمدة 90 يوماً، مما خفّف من حدة حرب تجارية محتملة الضرر بين أكبر اقتصادين في العالم.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)